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Protokół nr 32 
z sesji Rady Gminy Sulików 

odbytej w dniu 30 sierpnia 2005r. o godz. 14.00 w Urzędzie Gminy Sulików. 
 
 

Sesji przewodniczył Franciszek Fleszar – Przewodniczący Rady Gminy. 
Przewodniczący powitał wszystkich obecnych oraz na podstawie listy obecności stwierdził, że na 
ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały. 
Radni nieobecni: 

1. Czarnota Edward, 
2. Kryński Dariusz. 

Wśród osób zaproszonych byli: 
- Kazimierz Szczech – Wicestarosta Powiatu Zgorzeleckiego, 
- Tomasz Gardzilewicz – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Sulikowie. (listy obecn. zał. 1,2,3) 
 
Przewodniczący przedstawił porządek sesji, który przedstawiał się następująco: 

1. Powołanie komisji ds. zgłaszanych wniosków. 
2. Przyjęcie protokołów z dwóch ostatnich sesji. 
3. Informacja o pracy Wójta Gminy. 
4. Informacja o pracy Przewodniczącego Rady Gminy. 
5. Podjęcie uchwał: 

           - w sprawie realizacji projektu inwestycyjnego pod nazwą „Uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej gmin leżących w zlewni rzeki Czerwona Woda” 

- w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej, 
      -  w sprawie  sprzedaży nieruchomości  w drodze przetargu, 

       -  w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej na rzecz gminy, 
       -  w sprawie nieodpłatnego przejęcia na rzecz gminy nieruchomości niezabudowanej, 

            - w sprawie zmian w uchwale o nieodpłatnym przejęciu nieruchomości zabudowanej na 
rzecz gminy, 

            - w sprawie zmian w uchwale o nieodpłatnym przejęciu działki niezabudowanej na rzecz 
gminy, 

       - w sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkoły Podstawowej i Gimnazjum im. Jana Pawła II 
w  Sulikowie, 

      - w sprawie zmian w uchwale dotyczącej wskazania jednostek budżetowych, które utworzą 
rachunek dochodów własnych oraz ustalenia źródeł dochodów własnych i ich 
przeznaczenia. 

       6. Pytania i wnioski radnych. 
       7. Pytania i wnioski przewodniczących rad sołeckich. 
       8. Odpowiedzi na zapytania. 
       9. Odczytanie i przyjęcie wniosków do realizacji. 
      10. Sprawy różne, komunikaty. 
 
Radny Robert Starzyński pytał, czy przy rozpatrywaniu uchwał przewidziana jest dyskusja.. 
Przewodniczący potwierdził, że dyskusja  będzie do wyczerpania pytań. 
 
Radny Tadeusz Polowy stwierdził, że  zamiast protokołów z dwóch sesji otrzymał tylko protokół z 
jednej sesji. Ponadto nie otrzymał odpowiedzi  na zadane na sesji pytanie.  
W związku z powyższym  nie będzie głosował nad przyjęciem protokołów z sesji. 
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Przewodniczący Rady wnioskował o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy  na 2005 rok. Wprowadzenie projektu uchwały pod obrady Rady jest 
uzasadnione  i podyktowane interesem gminy. 
 
Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2005 rok. 
 
Wicestarosta Kazimierz Szczech poinformował, że będzie musiał wcześniej opuścić sesję, wobec 
czego prosił o umożliwienie  radnym zadawania mu pytań na początku sesji. 
  
Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad odbyła się uroczystość podziękowania  pani 
Jolanty Loritz-Dobrowolskiej za pracę na stanowisku dyrektora Gminnego Publicznego Gimnazjum 
w Sulikowie i pani Łucji Topornickiej za pracę na stanowisku dyrektora Szkoły Podstawowej w 
Studniskach Dolnych. 
 
Ad. 1 
Protokoły z sesji odbytych w dniach 3 i 30 sierpnia br. przyjęte zostały  11 głosami, przy 1 głosie 
przeciwnym i 1 wstrzymującym się. 
 
Przewodniczący Rady prosił radnych o zadawanie pytań Wicestaroście Powiatu Zgorzeleckiego.  
 
Radny Piotr Jankowski – mówiąc o znakowaniu dróg powiatowych, pytał, czy było to robione na 
podstawie projektu. Przypomniał, że przedstawiciele powiatu na początku roku zapewniali, że 
droga Radzimów – Bierna – Miedziana w bieżącym roku zostanie wyremontowana. Tymczasem 
cząstkowe łatanie dziur w maju br. było tak nieskuteczne, że w nawierzchni znów pojawiły się 
dziury.  
 
Andrzej Dominikowski  sołtys z sołectwa Wilka pytał, czy droga nr 123 do Ksawerowa ujęta jest w  
tegorocznym planie remontów.  
 
Elżbieta Wadzicka – sołtys sołectwa Skrzydlice pytała o remont drogi do Skrzydlic. 
 
Radny Tadeusz Polowy uważał, że w ośrodku zdrowia w Zawidowie jest zła organizacja pracy. 
Lekarz Jarmuż do którego rejestrują się prawie wszyscy pacjenci, dodatkowo wykonuje zastrzyki w 
gabinecie zabiegowym. Powoduje to tworzenie się długich kolejek. Zdaniem radnego lek. Jarmuża 
należałoby przynajmniej odciążyć od wykonywania zabiegów w gabinecie zabiegowym. Tym 
bardziej, że pozostali dwaj lekarze zatrudnieni w ośrodku praktycznie są bezrobotni. 
 
Wicestrarosta Szczech udzielił następujących odpowiedzi: 

1) nie zna sytuacji w ośrodku zdrowia w Zawidowie, spróbuje wyjaśnić i udzieli 
radnemu pisemnej odpowiedzi., 

2) tak, obiecywał remonty wszystkich dróg powiatowych i nie wycofuje się z obietnic . 
Starostwo jest po dwóch przetargach i obecnie przygotowuje się do trzeciego 
przetargu na wybór wykonawcy remontu dróg. Władze starostwa zdecydowały się 
na stopniową wymianę nawierzchni. Będzie to robione sukcesywnie. W bieżącym 
roku wymienili nawierzchnię drogi w Wilce. W 2006 roku planowana jest wymiana 
nawierzchni na drodze do Wrociszowa Dolnego i w Miedzianej. 

3) znaki drogowe wymienia firma. Czy  ustawiane są prawidłowo okaże się przy 
odbiorze. Odbioru jeszcze nie było.  

 
Radny Tadeusz Bednarz uważał, że na nr telefonu alarmowego 997 powinno dzwonić się 
nieodpłatnie. Radny miał również krytyczne uwagi do pracy telefonistki. 
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Wicestarosta stwierdził, że telekomunikacja jest niezależną firmą i wpływ starostwa na jej 
funkcjonowanie jest niewielki. 
 
Jan Kolbuch sołtys sołectwa Studniska Dolne pytał, gdzie należy zgłosić fakt uszkodzenia znaku 
drogowego. 
Wicestarosta wyjaśnił, że można to zgłosić do Obwodu Drogowego w  Tylicach. 
 
Przewodniczący Rady powitał przybyłego na sesję Andrzeja Baczmańskiego – dyrektora firmy 

ESKO z Zielonej Góry. 

 
Ad. 3 
 
Wójt Gminy odczytał sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym.   ( zał. 4) 
Uzupełniając i jednocześnie  odpowiadając na pytania radnych dodał, że: 
-  na budowę hali sportowej nasza gmina otrzymała dofinansowanie w kwocie  ponad 5,5 mln zł. 

Już wkrótce przystąpi się  do organizowania przetargu na wybór wykonawcy, 
-  usługi transportowe w zakresie dowozu dzieci do szkół i przedszkola w Sulikowie wygrała firma 

Jacka Pławiaka z Zawidowa, 
-  aneks do umowy z klubem sportowym „Bazalt” w Sulikowie dotyczy wprowadzenia środków 

przyznanych przez radę sołecką, 
-  przetarg na remont drogi w Biernej nie został jeszcze rozstrzygnięty, 
-  aneks do ugody z Kopalnią Bazaltu dotyczył przesunięcia terminu realizacji ugody,   
-  w wyniku spotkania z przedstawicielami PKP  dokonano ustnych ustaleń związanych z  budową 

przejazdu przez tory kolejowe. W ocenie Wójta jest realna szansa , że problem transportu urobku 
z Kopalni Bazaltu przez Sulików zostanie rozwiązany. 

 
Ad. 4 
 
Przewodniczący złożył następującą informacji o działalności międzysesyjnej: 

♦ udział w zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Biernej oraz w 
Studniskach Dolnych, 
♦ wyjazd do biura poselskiego w Lubaniu, 
♦ udział w zakończeniu kampanii wyborczej posła Turkiewicza, 
♦ wyjazd na cmentarz do Radzimowa z kierownikiem GZK, 
♦ udział w uroczystości nadania sztandaru jednostce OSP Studniska Dolne, 
♦ zwołanie sesji nadzwyczajnej na wniosek Wójta, 
♦ przewodniczenie trzem komisjom egzaminacyjnym na nauczycieli mianowanych, 
♦ udział w spotkaniu w sprawie przebudowy przejazdu kolejowego do wywozu urobku 

z Kopalni Bazaltu, 
♦ pełnienie dyżurów w określonych dniach i godzinach w okresie wakacyjnym,, 
♦ prace związane obsługą biura Rady : interesanci, korespondencja bieżąca, materiały, 

projekty uchwał. 
 

 

Wicestarosta Kazimierz Szczech opuścił sesję. 

 

Ad. 5 
Podjęcie uchwał: 
 

1. W sprawie realizacji projektu inwestycyjnego pod nazwą „Uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej gmin leżących w zlewni rzeki Czerwona Woda”. 
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Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z ustaleniami podjętymi na spotkaniu w dniu 19 
lipca br. prace nad przygotowaniem wniosku do Funduszu Spójności nabrały 
przyśpieszenia. Termin złożenia wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
mija 30 września 2005r. Obecnie trwają intensywne prace nad uruchomieniem spółki 
„SUPLAZ”. Jest już projekt umowy. Do 30 września br. spółka musi być zgłoszona do 
Krajowego Rejestru Sądowego. Przygotowywana jest wycena majątku wodociągowego. 
Prowadzona jest korespondencja  ze stroną niemiecką, ponieważ nasze zadanie wpisuje się  
w transgraniczny program ochrony wód „CZYSTA NYSA”. Mówiąc o studium, który 
przygotowała firma ESKO, Wójt stwierdził, że to analiza zadania pod kątem rzeczowym, 
finansowym i ekonomicznym. Studium rozszerzyło zakres zadania o wykonanie 
przykanalików. W ciągu 5 lat po zakończeniu inwestycji  musi być zakończony proces 
wpinania się do kanalizacji indywidualnych odbiorców.  
 
Dyr. Baczmański złożył następującą informację: 
Sieć kanalizacyjna obejmie prawie całą gminę. Ze względu na uwarunkowania geograficzne 
wyłączona została południowa część gminy. Tam zastosowane będą inne rozwiązania. 
Wartość  zadania szacuje się na  kwotę  ok. 67 mln zł. Udział naszej gminy wynosi ok. 43 
mln zł. Do wybudowania będzie ok. 100 km sieci kanalizacyjnej, ok. 20 km sieci 
wodociągowej i oczyszczalnia ścieków. Mówiąc o ogromie pracy jaki wymaga 
przygotowanie inwestycji dyr. Baczmański poinformował, że studium wykonalności to 
dokument prawie 500 stronicowy, wniosek do Funduszu będzie prawie 100 stronicowy. 
Studium musi być przyjęte przez Radę Gminy, bowiem w ten sposób Rada wyrazi zgodę na 
finansowy udział gminy i zatwierdzi wskaźniki zawarte w studium. Studium będzie 
analizowane przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Ministerstwo Ochrony 
Środowiska. W związku z tym, należy liczyć się ze zmianami. A te oznaczają kolejną 
uchwałę Rady Gminy. 
 
Radny Robert Starzyński prosił o więcej informacji na temat przykanalików i określenie 
granicy do której inwestycję realizuje gmina, a  indywidualny odbiorca.  
Andrzej Baczmański stwierdził, że do zakresu inwestycji włączono wykonanie kilkunastu 
kilometrów przykanalików, które będą wykonane na działkach indywidualnych odbiorców 
na koszt gminy. Przykanaliki będą budowane do pierwszej studzienki leżącej na działce 
odbiorcy (bez względu na odległość od budynku). Natomiast odbiorcy na swój koszt 
doprowadzą przyłącza do budynków. Sprawa ta wymaga szczegółowych uzgodnień, 
bowiem są gminy, które pobierają opłaty  np. 1000 zł (bez względu na wielkość działki) i w 
ramach tej opłaty same rozprowadzają przyłącza do budynków. 
  
Radny Jacek Staszczuk pytał o technologię planowaną do zastosowania na oczyszczalni. 
A. Baczmański wyjaśnił, że będzie to tradycyjna technologia. Ścieki będą oczyszczane 
biologicznie. Koszt budowy oczyszczalni  to kwota ok. 4,5 mln zł. Zakłada się, że spółka 
zatrudni ok. 20 pracowników. Oczyszczalnia będzie miała zaplecze, w którym  może 
mieścić się siedziba spółki , warsztaty, czy garaże. 

 
Radny Tadeusz Polowy pytał, czy można rozszerzyć projekt o adaptację oczyszczalni na 
biogaz, przez co zmniejszy się koszty eksploatacji. 
 A. Baczmański wyjaśnił, że zmiana  taka zwiększyłaby znacznie koszty zadania. Biogaz 
stosuje się do oczyszczalni budowanej na ok. 50.000 mieszkańców. W naszym przypadku 
koszt budowy i eksploatacji nie zwróciłby się nigdy. U nas rzeczywiste koszty za wodę i 
ścieki wynoszą  15 zł/m3  . W studium kwotę tę zredukowano do 7 zł. Różnicę pokryje Unia 
Europejska. Maksymalnie zredukowano koszty odtworzeniowe.   
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Radny Bolesław Mańczak pytał jak będzie wyglądało rozliczanie spółki wodno-
kanalizacyjnej.  
A.Baczmański uważa, że spółkę trzeba będzie dofinansować.  Będzie musiała pracować 
bardzo oszczędnie, minimalizować koszty odtworzeniowe i maksymalnie wydłużać czas 
eksploatacji sprzętu. Spółka pokryje koszty bieżące,  koszty amortyzacji niestety będą 
musiały ponieść gminy, w postaci dotacji.  
Pan Baczmański podkreślił, że przez 5 lat po zakończeniu inwestycji trzeba będzie 
przestrzegać zapisów umowy z Funduszem Spójności. W przeciwnym razie będziemy 
musieli zwrócić dotację. Również jakakolwiek próba zmiany dokumentów spowoduje 
cofnięcie dotacji. 
 
Sołtys Jan Kolbuch zwrócił uwagę na dużą popularność przydomowych oczyszczalni 
ścieków, których eksploatacja jest tańsza od tradycyjnej kanalizacji.  
Zdaniem A. Baczmańskiego kanalizacja sieciowa jest praktyczniejsza. Oczyszczalnie 
przydomowe mają wady. Przy zastosowaniu ich muszą być spełnione określone warunki, 
np. duża działka, wody gruntowe poniżej 1,5 m, czy dobra przepuszczalność gruntu. 
 
Radny Robert Starzyński  nawiązując do błędu popełnionego przez władze Zawidowa przy 
budowie oczyszczalni ścieków, pytał czy nam również nie grozi przewymiarowanie 
oczyszczalni. 
Radny Bolesław Mańczak pytał o koszt i sposób zagospodarowania osadów, pytał czy  
oczyszczalnia będzie w strefie zalewowej  
A.Baczmański stwierdził, że nasza oczyszczalnia budowana jest na 6,5 tys. mieszkańców. 
Proces oczyszczania będzie następujący: najpierw mechaniczne oczyszczanie na tzw. 
piaskowniku, później biologiczne oczyszczanie, polegające na produkcji specjalnych 
bakterii, które żywią się odpadami. Naszym zadaniem będzie zagospodarowanie tych  
bakterii, które będą zgromadzone w postaci osadów. Będzie ich ok. 500 ton rocznie. Koszt 
utylizacji 1 tony osadów przewiduje  się na kwotę 75 zł. Zakłada się, że utylizacja osadów 
będzie odbywała się w Lubaniu. Awaryjnie można je składować na wysypisku odpadów w 
Sulikowie. 
Oczyszczalnia nie będzie w strefie zalewowej. 
 
Radny Tadeusz Bednarz   mówił o braku wody Starym Zawidowie i Wielichowie. 
A.Baczmański stwierdził, że wodociągowanie tych miejscowości  ujęte jest w projekcie i 
przy optymistycznym wariancie budowa ruszy za ok. 1,5 roku. Nie jest wykluczone że 
zakres zadania trzeba będzie rozszerzyć o kanalizację. 
 
Wójt Gminy wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na  zmianie w § 1 
zapisu dotyczącego wnioskodawcy  projektu. Wnioskodawcami nie są gminy objęte 
projektem, a Związek Gmin Ziemi Zgorzeleckiej.  
 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały z autopoprawką. 
 
Projekt uchwały w sprawie realizacji projektu inwestycyjnego pod nazwą „Uporządkowanie 
gospodarki wodno-ściekowej gmin leżących w zlewni rzeki czerwona Woda” przyjęty 
został jednogłośnie.                                                            ( zał. 5 ) 
 

2. W sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że przedmiotem uchwały jest działka nr 701/6 w Sulikowie. Jest ona za mała 
na stanowienie samodzielnej działki budowlanej, dlatego posłuży do powiększenia  
sąsiadującej z nią działki budowlanej.  
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Zdaniem radnego Starzyńskiego uzasadnienie projektu uchwały jest niejasne.  
Radny Mańczak pytał, czy nie zwęzi to ulicy Wojska Polskiego. 
Wójt stwierdził, że uzasadnienie jest jasne, a sprzedaż działki nie zwęzi ulicy Wojska 
Polskiego. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                           ( zał. 6) 

 
3. W sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Omawiając projekt uchwały Wójt stwierdził, że przedmiotem sprzedaży jest działka nr 505 
w Sulikowie, przy ul. Nowe Miasto, która dotychczas użytkowana była bez umowy. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                           ( zał. 7) 

 
4. W sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości zabudowanej na rzecz gminy. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Omawiając projekt uchwały Wójt stwierdził, że Nadleśnictwo  Pieńsk zwróciło się do 
gminy z propozycją przekazania na rzecz gminy nieruchomości zabudowanej w Mikułowej 
na działce nr 135/20 i w  Miedzianej na działce nr 169/485. W myśl przepisów prawa, 
gmina zobowiązana jest przejąć w/w nieruchomości do zasobów mienia  komunalnego. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                           ( zał. 8) 

 
5. W sprawie nieodpłatnego przejęcia na rzecz gminy nieruchomości niezabudowanej.  

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Omawiając projekt uchwały Wójt Gminy wyjaśnił, że gmina przejmuje od Agencji 
Nieruchomości rolnych działkę w Wilce (Ksawerowie) nr 164/4. Przejęcie następuje na 
wniosek Rady Sołeckiej sołectwa Wilka z przeznaczeniem na wiatę przystankową. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                           ( zał. 9) 

 
6. W sprawie zmian w uchwale o nieodpłatnym przejęciu nieruchomości zabudowanej na 

rzecz gminy. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że jest to sprostowanie błędu występującego w uchwale nr XXVII/173/05. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                           ( zał.10) 

 
7. W sprawie likwidacji drogi  ogólnodostępnej w obrębie wsi Wilka. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Omawiając projekt uchwały Wójt wyjaśnił, że o działkę na której jest droga, od kilku lat 
toczył się spór miedzy gminą, a mieszkanką Wilki, która w części zagospodarowała tę 
działkę. Gmina wygrała sprawę sądową i może działką dysponować. Za zgodą Zebrania 
Wiejskiego w Wilce, Wójt  proponuje likwidację drogi i sprzedaż działki w drodze 
bezprzetargowej, z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania 
nieruchomości przyległej do działki stanowiącej przedmiot zbycia.  
Radny Robert Starzyński przypomniał, że sprawa ta była przedmiotem obrad poprzedniej 
Rady Gminy. Wówczas były obawy, że likwidując drogę i sprzedając działkę odetnie się 
mieszkańcom dostęp do plaży przy Witce. Zdaniem radnego projekt uchwały jest bardzo 
korzystny dla osoby, która toczyła spór z gminą, chociaż ten spór przegrała..  
Aleksandra Jurak-Dziubek radca prawny wyjaśniła, że osoba ta wnosiła o stwierdzenie 
prawa własności przez zasiedzenie. Teraz działkę będzie musiała kupić. Drogę zabudowano, 
ponieważ użytkownik sąsiedniej działki postawił płot za drogą i wybudował na niej 
budynek. Osoba użytkująca działkę zamierza utworzyć ośrodek dla niepełnosprawnych 
Niemców. 
Radni Cap i Mańczak wyrazili swoje obawy o dojazd do zalewu Witka. 
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Sołtys sołectwa Wilka Andrzej Dominikowski stwierdził, że chociaż droga jest na mapie, w 
rzeczywistości nie istnieje. Stoi na niej dom, rosną drzewa.  
Radny Tadeusz Polowy uważał, że uchwała jest zagmatwana i proponował wycofać ją do 
ponownego rozpatrzenia. Zdaniem radnego to gmina przegrała sprawę. Działania z płotem 
są ewidentnie nieprawne. Z mapy wynika, że droga jest dojazdem do zalewu. To, że 
mieszkańcy teraz zgodzili się nie oznacza, że później nie będzie problemów. 
Radna  Bogdanowicz pytała  dlaczego bardziej troszczymy się o Niemców, niż o siebie. 
Likwidacja drogi oznacza brak dostępu do wody. Radna uważa, że jeżeli ktoś bezprawnie 
wybudował budynek, powinien go rozebrać. 
Wójt Gminy pytał, czy na skrawku nieużytku  (0,03 ha)  gmina może coś wybudować, czy 
może go sensownie zagospodarować. Od lat trwał spór o zasiedzenie, gmina go wygrała i 
teraz może dyktować warunki. Osoba która jest zainteresowana tą działką ma konkretne 
plany, które mogą przynieść korzyść nie tylko niej samej. Mieszkańcy Wilki  wyrazili wolę 
likwidacji drogi i sprzedaży działki, co potwierdził sołtys. Wójt stwierdził, że uchwała 
uporządkuje stan formalno-prawny i nie naruszy interesów mieszkańców wsi.  
 
Przystąpiono do głosowania. 
Za podjęciem uchwały głosowało 5 radnych, przeciwnych było 7 radnych, 1 radny 
wstrzymał się od głosu.                                            
Projekt uchwały został odrzucony.                                           (zał. 11) 

 
8. W sprawie zmian w uchwale o nieodpłatnym przejęciu działki niezabudowanej na rzecz 

gminy. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że jest to zmiana wcześniejszej uchwały, w której gmina wyraziła zgodę na 
przejecie od Agencji Nieruchomości Rolnych działki w Mikułowej o pow. 4,24 ha. Obecnie 
Agencja wycofała się z wcześniejszej deklaracji i wyraża zgodę na przekazanie gminie 
działki o pow.  0,1440 ha, w celu wydzielenia drogi.  
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                       ( zał. 12) 

 
9. W sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkoły Podstawowej i Gimnazjum im. Jana Pawła II 

w Sulikowie. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                       ( zał. 13) 

 
10. W sprawie zmian w uchwale dotyczącej wskazania jednostek budżetowych, które utworzą 

rachunek dochodów własnych oraz ustalenia źródeł dochodów własnych i ich 
przeznaczenia. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały. 
Wójt wyjaśnił, że zmiana dotyczy zamiany wyrazów „Szkoła Podstawowa w Sulikowie” na 
wyrazy „Zespół Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Sulikowie. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                       ( zał. 14) 

 
11. W sprawie zmian w budżecie gminy na 2005r. 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 
Radni nie mieli pytań. 
Uchwała podjęta została jednogłośnie.                                       ( zał. 15) 

 
Ad. 6 
Radna Halina Bogdanowicz pytała czy są przewidziane pieniądze na wykonanie wieńca 
dożynkowego. 
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Radny Tadeusz Polowy: 1) prosił o informacje na temat zakresu prac na Czerwonej Wodzie. 
Dotychczas  w Radzimowie dwóch ludzi łopatami równa brzeg; 2) pytał co z projektem na 
odbudowę remizy strażackiej w  Radzimowie Dolnym; 3) pytał, czy GZK może przekazać kilka 
worków kamienia na utwardzenie drogi na cmentarzu. 
 
Ad. 7 
 
Andrzej Dominikowski prosił o informacje na temat  dowozu dzieci w dniu rozpoczęcia roku 
szkolnego. 
 
Ad.8 
Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 

1. Na wykonanie wieńca nie przewidziano żadnych funduszy. Jeżeli jest potrzebna pomoc przy 
wykonaniu konstrukcji wieńca, GZK  pomocy takiej udzieli. 

2. Na brzegach Czerwonej Wody prowadzone są prace pielęgnacyjne (odkrzaczanie, usuwanie 
zanieczyszczeń). Prace takie należy wykonywać co najmniej raz na 3 lata. Poprzedni 
administrator rzeki nic w  tym kierunku nie robił. Od 2 lat rzeką zarządza Regionalny 
Zarząd Urządzeń Wodnych we Lwówku  i  oni poczuwają się do obowiązku wykonywania 
prac pielęgnacyjnych.  Równocześnie, dwutorowo trwają prace projektowe. W dniu 6 
września  br. Zarząd z Lwówka organizuje spotkanie  w sprawie przedstawienia 
dokumentacji projektowej. Odpowiadając na uwagę radnego Polowego, że nie  wszyscy 
zainteresowani otrzymali zaproszenia na spotkanie, Wójt stwierdził, że zaproszenia 
otrzymali użytkownicy działek, na których będą prowadzone prace przy regulacji rzeki, ale 
na zebrania mogą przyjść wszyscy mieszkańcy wsi.  
Radny Jankowski zasygnalizował potrzebę zmiany miejsca spotkania, ponieważ w byłej 
szkole, gdzie planowane jest spotkanie nie ma krzeseł. 

3. Wójt przyznał, że nie wie jak w Starostwie został załatwiony  projekt  odbudowy remizy 
strażackiej w Radzimowie Dolnym, ale postara się dowiedzieć. 

4. Sprawę kamienia do utwardzenia drogi  na cmentarzu w Radzimowie przekaże 
kierownikowi GZK. 
Anna Marczyk radna , a zarazem główna księgowa w GZK stwierdziła, że sprawa jest 
złożona, ponieważ mieszkańcy robiąc pomniki sami otwierają bramę na cmentarz i 
wjeżdżają samochodami. Robią to samowolnie, nie wnosząc odpowiednich opłat. Bez zgody 
GZK wjeżdżają na cmentarz,  a teraz od GZK  domagają się naprawy drogi.  

5. Rozpoczęcie roku szkolnego w nowym obiekcie rozpocznie się o godz. 14.00.  O godzinie 
odjazdu autobusu  sołtys zostanie powiadomiony telefonicznie.  

 
Ad. 9 
Radni i sołtysi złożyli następujące wnioski: 
Radny Bolesław Mańczak -  „ wnioskuję o założenie oświetlenia ulicy Św. Teresy. Ulica ta jako 
najpewniej jedyna nie posiada oświetlenia. Ulica ta jest zalewana podczas powodzi i brak 
oświetlenia uniemożliwia  prowadzenie akcji przeciwpowodziowej”. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła wniosek. 
 
Radny Bolesław Mańczak – „wnioskuję o remont nawierzchni ulicy Wiejskiej. Obecny stan tej 
drogi jest fatalny, nastąpiły znaczące ubytki asfaltu i powstały dziury w jezdni o głębokości około 
10 cm i średnicy dochodzącej nawet do 0,5 m”. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła wniosek. 
 
Sołtys Halina Kocan – „ łatanie dziur na drodze gminnej powstałych po tegorocznej powodzi”. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła wniosek. 
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Sołtys  Andrzej Dominikowski – „ Mieszkańcy wsi Ksawerów zwracają się z prośbą do Wójta i 
Rady Gminy Sulików z wystąpieniem do Starostwa Powiatu Zgorzelec, z wnioskiem o remont 
drogi powiatowej obręb Wilka nr ewidencyjny 123”. 

W wyniku głosowania Rada przyjęła wniosek.  
 

 
Ad. 10 
W sprawach różnych: 

1. Przewodniczący poinformował  radnych o uwagach Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu 
dotyczących nieprawidłowości  stwierdzonych podczas analizy oświadczeń majątkowych 
radnych.  Przewodniczący prosił radnych o  niezwłoczne  dostarczenie pisemnych korekt 

 
2. Przewodniczący poinformował, że następna sesja planowana jest na 28 września br. o godz. 

14.00. Temat: rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze br.  
Komisje odbędą posiedzenia w dniach 19 – 23 września br. 
W związku z tym, że Komisja Rewizyjna ma w planie kontrolę Gminnego Zakładu 
Komunalnego w Sulikowie, Przewodniczący zwrócił się do Rady o wyłączenie z prac 
komisji na czas kontroli Jacka Staszczuka przewodniczącego komisji, który jest 
pracownikiem Gminnego Zakładu Komunalnego. Funkcję przewodniczącego komisji 
przejmie Stanisław Cap. 
Rada 12 głosami, przy 1 wstrzymującym się  wyłączyła Jacka Staszczuka z prac komisji na 
czas kontroli GZK. 
Konwent odbędzie się w dniach 12-16 września br. i poświęcony będzie zmianom w 
Statucie Gminy Sulików. 

 
Stwierdzając wyczerpanie porządku obrad, Przewodniczący rady zamknął XXXII w kadencji sesję 
Rady Gminy Sulików.                                                             ( godz. 17.00) 
 
 
                                                                                                                        Przewodniczący 
                                                                                                                           Rady Gminy 
                                                                                                                       Franciszek Fleszar  
Protokołowała: 
L. Rychtarczyk 


